
Referat af bestyrelsesmøde i Hou Digelag d. 11. september 2023 i Hou Digelag

Deltagere:
Hans Kurt Johnsen (HKJ)
Allan Lund (AL)
Jesper Mohr (JM)
Lee Pointing (LP) 
Kirsten Mølhave (KM)
Knud Erik Sørensen (KES)

Deltog ikke:
Christian Midtgaard Dam (CMD)

1. Velkomst
HKJ bød velkommen. Mødet blev afholdt som ZOOM møde. Formålet med mødet var en 
status/opdatering på de forskellige projekter som HKJ har arbejdet med i de forgangne uger 
(reparation af havdige, sidefløjdige samt vejhævning).
HKJ havde udsendt en dagsorden sammen med mødeindkaldelsen.

2. Siden sidst
HKJ har arbejdet intenst med afklaring af de tvivls spørgsmål som blev rejst ved sidste 
bestyrelsesmøde, bl. andet forhøjelse af kystdige, Langelands Kommunes bidrag til vejhævnings 
projekt, samt undersøgelse af muligheder for anskaffelse af ler til sidefløjdiget mm.

3. Oplæg fra NIRAS-tilbud
NIRAS har udarbejdet 2 tilbud for hhv. Byggeledelse og tilsyn samt Udbudsmateriale.
Bestyrelsen gennemgik begge aftaler og påpegede enkelte punkter der fortsat krævede afklaring 
bl. andet spørgsmål om kørslen ifm. tilsyn er indeholdt i tilbuddet, at tidsplanen for udbud kan være 
lidt for stram og at der måske er behov for lidt mere tid omkring afholdelsen af ekstraordinært 
generalforsamling d. 18. januar 2024. Ligeledes skal datoen for kontakt med Langelands Museum 
muligvis ændres.  

4. Projekt start for NIRAS d. 18.09.2023
Med forbehold for de enkelte ændringsforslag, som blev drøftet på mødet, fik HKJ mandat til at 
indgå aftale med NIRAS.
Hvis tidsplanen for udbuddet overholdes betyder det, at tilbuddene åbnes d. 2. januar 2024, og at 
der indkaldes til en ekstraordinær generalforsamling d. 18. januar 2024, hvor medlemmerne skal 
være med til at tage stilling til, om projektet skal iværksættes. Anlægsperioden forventes at være i 
april/maj 2024.

5. Næste møde
HKJ indkalder til Zoom møde, når der er tilbagemelding fra Kystdirektoratet, vedrørende 
udformning af hældning på kystdiget. Når det er afklaret, sættes reparation af kystdiget i gang. 
Tidsplanen er vejr afhængig, men forhåbentlig kan opgaven løses i indeværende år.

6.  Eventuelt
Kystdiget kan genopbygges til kote 2.70, uden at vi skal søge om godkendelse, idet det betragtes 
som vedligeholdelse.

Lee Pointing
Referent


